
Predstavenstvo SPPK s poslancami NR SR
V úvode stretnutia predseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Milan Semančík
predstavil členom Výboru NR SR pre pôdohospodárstvo a životné prostredie Slovenskú
poľnohospodársku a potravinársku komoru. Najväčšia samosprávna organizácia na Slovensku
zastrešuje 91 300 zamestnancov naprieč agropotravinárskym sektorom. Jej členská základňa
obhospodaruje približne 63% poľnohospodárskej pôdy na Slovensku.  
 

 
O poľnohospodárstve
 
Milan Semančík oboznámil poslancov s prioritnými témami v agropotravinárskom sektore. Hovoril
o záveroch 30. Valného zhromaždenia SPPK, o opodstatnenej potrebe navýšiť štátnu pomoc na
porovnateľnú úroveň s okolitými krajinami, ale aj o Bratislavskej deklarácii, ktorá v sebe nesie veľmi
dobré základy všetkých podstatných oblastí, ktoré v budúcnosti treba zlepšiť v prospech
agropotravinárskeho odvetvia na Slovensku. „Je len na nás, či budeme pri ich presadzovaní úspešní
a v akom rozsahu. Chcel by som Vás, poslanci, požiadať o pomoc pri presadzovaní našich priorít vo
vzťahu k Spoločnej poľnohospodárskej politike na obdobie rokov 2021-2028. Už len v samotnej
verejnej celoeurópskej diskusii k budúcej podobe SPP boli naši poľnohospodári v prepočte na počet
obyvateľov najaktívnejší. Je citeľné, že súčasné problémy potrebujú riešiť,“ uviedol predseda SPPK.
 
Základný výrobný prostriedok
 
Počas rokovania sa Predstavenstvo Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory a poslanci
parlamentného výboru dotkli aj legislatívnych zmien týkajúcich sa poľnohospodárskej pôdy - teda
základného výrobného prostriedku pre poľnohospodárov, ktoré chystá štát. Hovorili o zmene Ústavy
Slovenskej republiky, zmene zákona č. 140/2014 Z.z. o nadobúdaní vlastníctva poľnohospodárskeho
pozemku, zmene zákona č. 330/1991 Zb. o pozemkových úpravách a najmä o legislatívnom zámere
novelizovať zákon č. 504/2003 Z.z. o nájme poľnohospodárskych pozemkov, poľnohospodárskeho
podniku a lesných pozemkov. 



 

 
Potravinárske témy
 
Nekalé obchodné praktiky v OR s presahom na európsku legislatívu, pripravované zrušenie kvót na
cukor, príprava Národného potravinového katalógu či opatrenia na podporu predaja domácich
výrobkov boli hlavnými potravinárskymi témami, ktoré rezonovali počas stretnutia poslancov
a predstavenstva komory. Vedenie komory poslancom vysvetlilo, prečo bez intenzívnej podpory štátu
sa len veľmi ťažko bude zlepšovať domáca výroba potravín a s ňou aj žalostný necelý 40-percentný
podiel agropotravinárskych výrobkov zo slovenskej produkcie na pultoch obchodov. 
 
Člen Predstavenstva SPPK Slavomír Moravčík dôrazne vysvetlil poslancom parlamentu, čo spôsobia
zámery štátu upraviť minimálnu mzdu a pridať 13. a 14. plat. „Jednoznačne som za sektorovú mzdu
v potravinárstve. Poľnohospodárstvo a potravinárstvo sa predsa nemôžu porovnávať s IT sektorom či
sektorom výroby áut. 80-90% práce majú pekári v noci, cez sviatky cez Veľkú noc. Len v jednej malej
pekárni nám zamýšľané zmeny urobia 30tisíc eur mesačne naviac. Ak to nebudeme vedieť pretaviť
do výrobkov, z čoho to zaplatíme? Pekárne začnú padať jedna po druhej. Musíte si už uvedomiť, že
takto to ďalej nejde. Ak chcete dávať minimálnu mzdu, tak donúťte obchodné reťazce, aby nám zvýšili
ceny za naše potraviny a aby nám za ne zaplatili aspoň ekonomicky oprávnené výrobné
náklady,“ dodal S. Moravčík.
 
Výbor NR SR
 



 
Predstavenstvo SPPK informovalo poslancov aj o nejednoznačnosti zákona o registri partnerov
verejného sektora. Hoci je účinný od 1. februára 2017, v polovici júna ešte stále neexistuje jeho jasný
výklad, a to napríklad v otázke jeho vzťahu k poberateľom priamych platieb. Predseda výboru Peter
Antal /MOST-HÍD/ v reakcii na uvedené problémy prisľúbil, že požiada o jednoznačné stanovisko
k priamym platbám. 
 
„Kedy sa majú vyrovnať dotácie, ak nie teraz, keď sa rozhoduje o podobe Európskej únie? Toto je
teraz tá správna chvíľa, kedy si konečne vynútiť rovnaké podmienky v porovnaní s okolitými
krajinami,“ prízvukoval člen výboru Ján Budaj /OĽANO/.
 



 
Eva Antošová, členka Výboru NR SR pre pôdohospodárstvo a životné prostredie /SNS/ navrhla
organizovať diskusie medzi Slovenskou poľnohospodárskou a potravinárskou komorou
a parlamentným výborom na pravidelnej báze.
 
Spoločne smerom k SPP
 
Predstavenstvo SPPK ešte pred samotným rokovaním s parlamentným výborom jednohlasne
schválilo vstup SPPK do konzorcia spolu so samosprávami agropotravinárskeho komplexu Českej
republiky. Aj takýmto spôsobom sa budú obhajovať záujmy členov SPPK vo vzťahu k budúcej podobe
Spoločnej poľnohospodárskej politiky na obdobie rokov 2021-2028.
 
Predseda SPPK Milan Semančík ešte pred hlasovaním zdôraznil, že sa musí naďalej pokračovať
v lobingu v prospech slovenských poľnohospodárov a potravinárov. „Začali sme obhajobu našich
záujmov napríklad Bratislavskou deklaráciou, ktorú okrem našej komory podporujú agrárne
samosprávy Českej republiky, Poľska, Maďarska, Chorvátska, Estónska a Litvy. My teraz ale musíme
ísť ďalej a dôrazne presadzovať naše ďalšie priority. Návrh Spoločnej poľnohospodárskej politiky by
mal byť predstavený na konci roka. Nemyslime si, že máme čas. Práve teraz treba robiť, aby nás bolo
počuť a aby sme návrhy v prospech slovenského agropotravinárskeho sektora do budúcej SPP aj
dostali,“ dodal M. Semančík.  
 
Aj o iných témach
 



 
Predstavenstvo rokovalo aj o aktuálnom stave prípravy Národného potravinového katalógu.
Podpredseda SPPK Dušan Janíček informoval o podmienkach, za akých sa SPPK a jej členovia
zúčastnia augustovej výstavy Agrokomplex v Nitre. Predstavenstvo hovorilo aj o Koncepcii rozvoja
poľovníctva s dôrazom na dôsledné pripomienkovanie aj samotného návrhu zákona o poľovníctve.
Členovia získali informácie aj o pripravovanom 5. ročníku projektu Hovorme o jedle, do ktorého sa
každý rok edukatívnym spôsobom úspešne zapájajú základné školy a najmladší spotrebitelia – teda
deti. 
 
Ústredný riaditeľ Jozef Artim informoval členov Predstavenstva SPPK o pripomienkach z regiónov,
napr. o pripomienkach RPPK Nové Zámky a RPPK Bratislava ohľadom sezónneho zamestnávania.
 
 
Jana Holéciová, hovorkyňa SPPK

 


